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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miháld  község  önkormányzati  képviselő-testülete  2010.  október  12.-én   megtartott 
alakuló nyílvános testületi ülésén Miháld és Pat Községek Tanácstermében (8825 Miháld, 
Fő út 2.) 

Jelen  vannak: Mándó  Tibor  polgármester,  Gergely  Norbert,  Hermán  Sándor,  Márfi 
Szilárd, Vig Zsolt önkormányzati képviselők.

Tanácskozási joggal megjelent  :   Szegedi Bernadett  körjegyző,  Müllerné Kócza Judit  HVB 
Elnöke.

Szegedi  Bernadett  körjegyző:   Elmondja,  hogy  az  alakuló  ülés  nemcsak  egy  ünnepélyes 
ceremónia,  hanem  vannak  kötelező  feladatok,  amelyeket  tárgyalni  kell,  és  központilag 
összeállított  forgatókönyv  szerint  kell  az  alakuló  ülést  levezetni,  ezért  kéri,  hogy a kiküldött 
meghívóban szereplő napirendi pontokat lehetőség szerint vegye fel a tisztelt képviselő-testület 
napirendjére. Az alakuló ülés vezetése, amíg a polgármester a testület előtt az esküt le nem teszi, 
legyen a korelnök feladata. Felkéri Hermán Sándor korelnök képviselő Urat, hogy nyissa meg az 
ülést, majd  adja át a szót Müllerné Kócza Judit HVB elnök Asszonynak, aki ismerteti a választás 
eredményét és javasolja előtte letenni az előírt esküt, aki majd a  megbízó leveleket át is adja a 
képviselőknek, polgármester Úrnak. 

Hermán  Sándor   korelnök:   Köszönti  a  megjelenteket.  Megállapítja,  hogy  az  ülés 
határozatképes,  hiszen  azon  valamennyi  megválasztott  képviselő  jelen  van.  Javaslatot  tesz  a 
napirendre a kiküldött meghívóban szereplő napirendi pontoknak megfelelően.

A képviselő-testület határozathozatal nélkül a következő napirendet alkotta:
 
Napirend:

1./ A választási bizottság tájékoztatója a választás eredményéről
Előadó: Müllerné Kócza Judit HVB elnök

2./ A  önkormányzati  képviselők,  majd  a  polgármester  eskütétele,  megbízólevelek 
átadása
Előadó: Müllerné Kócza Judit HVB elnök

3./ A polgármesteri program ismertetése.
Előadó: Mándó Tibor  polgármester

4./ Ügyrendi Bizottság (Szavazatszámláló Bizottság) tagjainak megválasztása
Előadó: Szegedi Bernadett körjegyző

5./ A polgármester tiszteletdíjának,  egyéb juttatásának (költségtérítés)  megállapítása.
Előadó: Ügyrendi Bizottság elnöke
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6./ Alpolgármester választása titkos szavazással, szükség szerint zárt
 ülésen; eskütétele. 
Előadó: Szegedi Bernadett körjegyző, Ügyrendi Bizottság elnöke

7./Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása
Előadó: Ügyrendi Bizottság elnöke

8./ Megbízás adása az SZMSZ felülvizsgálatára (azokban a kérdésekben, amelyek 
módosításáról az alakuló ülésen nem döntött a képviselő-testület).

9./Egyebek

1./ Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről 

Müllerné Kócza Judit HVB elnök    :   Köszönti tisztelettel a  megválasztott képviselő-testületet, 
és a régi-új polgármester urat.
Elmondja , hogy azért jöttünk össze, hogy az újonnan megválasztott testület letegye az esküt erre 
a szent hivatásra, hogy munkáját a közösség javára tegye, nyugodt körülmények között, sok 
türelemmel, és  ehhez a képviselő-testületnek és a Tisztelt Polgármester Úrnak sok sikert kíván.

Ismerteti a választás eredményét a polgármesteri - és egyéni listás szavazóköri jegyzőkönyv 
alapján. 

Szegedi Bernadett körjegyző:  A polgármester és a képviselő-testület nevében megköszöni a 
Választási Bizottság pontos és szakszerű, gyors munkáját. 

2./ Az önkormányzati képviselők, majd a polgármester eskütétele, 
megbízólevelek átadása 

Müllerné Kócza Judit HVB elnök: Felkéri a képviselő-testületet, hogy álljanak  fel és tegyék le 
képviselői esküjüket, mondják utána az eskü szövegét. 

A képviselő-testület    a polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati  
képviselők tiszteletdíjáról  szóló törvény melléklete szerinti esküt letette.

Ezt követően a képviselő-testület aláírta az esküokmányokat.

Müllerné  Kócza  Judit  elnök:  Felkéri  Mándó  Tibor  polgármester  urat  is,  hogy  tegye  le  a 
képviselő-testület előtt a polgármesteri esküt.

A  polgármester  a  polgármesteri  tisztség  ellátásának  egyes  kérdéseiről  és  az  önkormányzati  
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képviselők tiszteletdíjáról  szóló törvény melléklete szerinti esküt letette.

Az eskü letétele után a polgármester aláírta az esküokmányt.

Ezt követően Müllerné Kócza Judit  HVB Elnök Asszony  a polgármesternek és a képviselő-
testületnek átadja a megbízóleveleket, és mindnyájuknak sok sikert, türelmet és kitartást kíván.

Hermán Sándor az eskütételt követően- az évek során kialakult gyakorlat alapján- átadja 
az ülésvezetését a polgármesternek.

3./  A polgármester programjának ismertetése

Mándó Tibor polgármester:   Ő is köszönti  az alakuló ülés résztvevőit.  A jövőről, a község 
fejlődéséről, együttműködésről kellene itt szólni, de előbb szeretné felvázolni  az Önkormányzat 
valós  helyzetét.  Elmondja,  hogy  az  önkormányzatnak  6 411 000  forint  van  a  számláján,  és 
7 700 000 forint  hitel.  Ezek alapján elmondható,  hogy az  Önkormányzat  helyzete  viszonylag 
stabil. Elmondja az új képviselőknek, hogy az Önkormányzat bevétele áll az állami normatívából 
és a helyi adó bevételekből. Elmondja, hogy az adókat 8 éve nem emelték, csak a szemétszállítás 
lett  a lakosságra áthárítva.  Ez azért  van,  mert  az Önhibáján Kívül hátrányos helyzetbe került 
önkormányzat ezen a címszó alatt pályázati  pénzre nem számíthat, ha a lakosság helyett fizeti a 
szolgáltatást. A hitelfelvétel is jól tudja, hogy nem jó dolog, de sajnos úgy néz ki, hogy jövőre is 
szüksége lesz hitelre az Önkormányzatnak. Ha nem vesznek fel hitelt, akkor adót kell emelniük. 
Ezt azért nem tartja jó dolognak, mert ezzel megint a fizető réteget sújtják. Aki nem fizet, annak a 
szociális juttatásából nem lehet behajtani, csak keresetből. Így ez nem is biztos megoldás lenne 
számunkra. Elmondja még, hogy nincs Miháldon iparűzési adó. Lehetőségeik ebben a 4 évben is 
korlátozottak  lesznek,  mivel  a  Kormánynak  nincs  miből  adnia.  Elmondja,  hogy  a  falu 
működésének az alapfeltételei nincsenek meg. 
Közfoglalkoztatási  programban részt  vesznek,  az állam és  az  Önkormányzatok a  legnagyobb 
foglalkoztatók. Elmondja, hogy Rendelkezésre Állási Támogatásban részesülők száma a válság 
miatt nagyon megugrott. Kérdésekre válaszolva elmondja a Közfoglalkoztatás feltételeit, célját, 
menetét.  Hozzáteszi  a  finanszírozás  mikéntjét  is,  és  elmondja,  hogy  egy  embert  kellene 
alkalmazni, hogy felügyelje a munkák menetét, és az embereket, mert ő nem fogja vállalni.

Vig Zsolt képviselő: Megkérdezi a polgármestert, hogy az 5%, mit jelent az Önkormányzatnak? 
Milyen költségei vannak?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy éves szinten elmegy erre 12 millió forint.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy a gond az, hogy utófinanszírozással működik a 
foglalkoztatás. Ezt az Önkormányzatnak meg kell előlegeznie. Amit  a polgármester úr jelzett 
számlán lévő összeget, az nem reális, hiszen abban benne van az előleg, amellyel decemberben el 
kell számolni, tehát az kevesebb.

Mándó Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  ezt  az  állam  sokáig  nem fogja  finanszírozni, 
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szigorítani  fog,  és  szerinte,  aki  kiesik  a  támogatásból,  az  Önkormányzathoz  fog  fordulni 
segítségért,  ami azt jelenti,  hogy mivel senki nem maradhat ellátatlanul, az Önkormányzatnak 
kell fizetni. Tehát többe kerül,  ha nem dolgozik, mint ha igen.

Gergely  Norbert  képviselő: Egyetért  azzal,  hogy kell  egy ember  irányítani,  és  akkor  szép, 
rendezett lesz a falu.

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja  ellenérzését  is  ezzel  kapcsolatban,  mert  véleménye 
szerint be lehet hívni sok embert, de a hatékonyságot is meg kell nézni.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  28500  forintot  kapnak  Rendelkezésre  Állási 
Támogatásként, amit az Önkormányzatnak 25%-ban kell finanszírozni, nem 5%-ban. Elmondja, 
hogy a törvényi kötelezettség 4 hónap foglalkoztatást ír elő, amit lehetetlen teljesíteni több mint 
70 RÁT-os személy esetében.

Vig Zsolt  képviselő: Felteszi  azt  a kérdést,  hogy mennyibe  kerülne a falunak,  ha 10 embert 
foglalkoztatna, aki fenn tudná tartani a rendet.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy ő szerinte mi volna a megoldás. Az állam oda 
adná a 12 milliót, és ennek feléből el lehetne látni ezt a munkát. Véleménye szerint várni kell, 
hogy az állam milyen változtatásokat akar, mert januártól, sőt decembertől az egész változni fog. 
A közmunkát ő nem tartja egy jó dolognak. Tárgyi feltételeknek is teljesülni kellene.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy lehetett volna pályázni, közszolgáltatás szervező 
munkakörben, napi 2 és fél óra munkaidőben. Nem hiszi, hogy ezt bárki is vállalta volna.

Márfi Szilárd képviselő: A településőrt javasolja erre a munkára.

Szegedi Bernadett körjegyző: Helyesel, de elmondja, hogy a településőri munka is megszűnik 
december 31-vel. De mivel ő is RÁT-os, esetleg be lehetne vonni.

Vig Zsolt képviselő: Szerinte el lehetne gondolkodni ezen, és talán rendezettebben mennének a 
dolgok.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, a szerződés lejárta után álláskeresi járadékra jogosult 
az illető, és idő, míg visszakerül a rendszerbe, és  újra lehet foglalkoztatni az illetőt.

Vig  Zsolt  képviselő: Megkérdezi  a  polgármestert,  hogy  mennyi  az  a  létszám,  akire  lehet 
számítani munka területén?

Mándó Tibor polgármester: 4 fő.

Vig Zsolt képviselő: Az ő javaslata is az, hogy várjanak egy hónapot, hogy miként alakulnak a 
dolgok, a következő évi foglalkoztatásnál a nyári alkalmazást tartja hatékonyabbnak.

Mándó Tibor polgármester: Egyetért, hogy várjanak, hogy mit akar a kormány. Viszont nem 
ért egyet azzal, hogy az Önkormányzat a legnagyobb foglalkoztató, mert nagy felelősséget, és 
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munkát ró az Önkormányzatokra az állam. Ezzel befejezné a témát, nem akar erről többet szólni.
Az iskolával kapcsolatban elmondja, hogy alapítványi formában működik. Nyáron sajnos voltak 
finanszírozási gondok, amik abból adódtak, hogy az alapítvány rossz szerződéseket kötött, és a 
jól fizető Önkormányzatokkal akarta a kárát megfizettetni. Igaz, hogy az alapítványnak adtak egy 
gyorssegélyt,hogy az iskolakezdés zökkenőmentes lehessen,  de két hónapig nem finanszíroznak. 
Ha ezt nem tették volna, felborul a rendszer és az iskola bezárt volna. Elmondja, hogy a miháldi  
iskolánál  nincs  másfajta  működtetési  forma,  csak  az  alapítványi.  Elmondta  még,  hogy  az 
iskolában a gyerekek 90%-a hátrányos helyzetű. Évente 150 000 forintba kerül egy gyermek a 
normatíván  felül.  Nagykanizsán  219 000 forintért  vállalta  volna  a  gyerekek  iskolai  oktatását. 
Ismerteti  az  alapítvány  működését.  Ismerteti  még  az  óvoda  jelenlegi  működését,  a  konyha 
működése költséges, ezért megfontolás tárgya az esetleges bezárása. 1 300 000 forintot fizetnek 
az  óvodának  éves  szinten.  Minden  biztosított  a  működéséhez.  Az  orvosi  rendelő  és  a 
gyógyszertár  fenntartási  költsége  az  Önkormányzatot  terheli.  A gyógyszertárnál  a  fenntartási 
költség 1 millió forint.  Itt egy nagy probléma van, hogy a társközségek ugyanúgy használják 
ezeket a szolgáltatásokat, csak nem járulnak hozzá a költségekhez, kivéve a védőnői szolgálat. 
Sajnos törvényesen nincs mit tenni.
Elmondja, hogy pályázni sok mindenre szerettek volna, csak a pályázatokban előírt önrészt nem 
tudták előteremteni. Egy pályázatban érdekeltek, ez a buszvárós pályázat, de azt is a Kistérségen 
belül adták be, amihez 100 millió forint hiányzik.
Ismerteti a Körjegyzőség működését, ahol elmondja, hogy normatív támogatással történik, plusz 
két Önkormányzat Pat és Miháld tartja fenn, hozzájárulási arány 22-78%. Ő személy szerint a 
dolgozókkal  elégedett,  a  munkájukat  ellátják,  de  azt  el  kell  mondania,  hogy két  fő  felvétele 
szükséges lesz. Egy a pénzügyre, egy az igazgatásra. A dolgozók leterheltek, szabadságot kiadni 
nem lehet. A Körjegyzőség finanszírozása lakosság arányos. Ő a feladat arányos finanszírozást 
javasolta a Pati  polgármesternek, vagy legalább feles dologi támogatást,  de a polgármester úr 
ebbe nem ment bele. Az erre összehívott testületi ülésen meg sem jelent.

Márfi Szilárd képviselő: Mi van, ha megakarják szüntetni a Körjegyzőséget?

Mándó Tibor polgármester: Egyedül nem szüntethetik meg a Körjegyzőséget.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  kettő  minősített  többség  szükséges.  Egy 
Miháldon és egy Paton.

Márfi Szilárd képviselő:  Összehozzuk.

Mándó Tibor polgármester: A Kultúrházzal kapcsolatban szeretné ismertetni, hogy Hári Gábor 
vezeti,  de  ő  most  nyugdíjba  fog  vonulni,  eddig  is  a  prémiumévek  program  keretében  volt 
foglalkoztatva. Éves finanszírozása 1 millió forint. Ott is meg kell oldani a helyettesítést. De ott 
is pénz kell, mint mindenhol. 

Gergely  Norbert  képviselő: Elmondja,  hogy  nem  minden  pénzkérdés,  kreativitás  is  kell  a 
programszervezéshez.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy igény is kell a lakosság részéről a programokhoz. 
Ennyit szeretett volna elmondani. Még egyszer elmondja, hogy az Önkormányzat helyzete nem 
rózsás,  de nem is reménytelen.  Vannak rosszabb helyzetben lévő falvak is.  Kéri  a  képviselő 
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társakat, tegyék meg észrevételeiket, kérdéseiket?

Márfi Szilárd képviselő: Megkérdezi, hogy az Önkormányzat nem tud csődöt jelenteni?

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy csak adósságkezelés van az Önkormányzatoknál, 
amikor egy pénzügyi  biztos rendelkezik a számlák, és fizetések felett,  de a kötelező feladatot 
akkor is el kell látni.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy a számlák ki lettek  fizetve,  ehhez azért  biztos 
gazdálkodás folyt az Önkormányzatnál.

Márfi Szilárd képviselő: Megkérdezi, hogy a büntetésről mit lehet tudni?

Mándó  Tibor  polgármester: Bíróságon  van  fél  éve.  Ennyit  akart  a  falu  elemzéséhez  még 
hozzátenni. Szerinte kell javítani a helyzeten, de ehhez kellenek a képviselők segítsége is.

Hermán Sándor képviselő: Megkérdezi, hogy az Önkormányzatnak a 46 ha területen kívül van-
e még belterületen is birtoka?

Mándó Tibor polgármester: Belterületen nincs csak zártkert.

Márfi Szilárd képviselő: Szeretné tudni, hogy azok mekkora darabok?

Mándó Tibor polgármester: Fél hektártól az egy hektárig.

Hermán  Sándor  képviselő: Arra  gondolt,  mi  volna,  ha  a  falu  lakosságának  számát 
megnövelnék, kolontári és devecseri lakosokkal?

Márfi Szilárd képviselő: Tudni szeretné, hogy van-e az Önkormányzatnak háza?

Hermán Sándor képviselő: Csak amiben a doktornő lakik.

Gergely Norbert képviselő: Elmondja, hogy ők mikor voltak segíteni, azt tapasztalta, hogy egy 
normális falu volt Kolontár és Devecser.

Hermán Sándor képviselő: Szerinte az ilyen segítségbe még az állam is besegítene.

Mándó Tibor polgármester: Még egyszer elmondja, hogy nincs háza az Önkormányzatnak.

Hermán Sándor képviselő: Ő a Tűzoltószertár mögötti földterületre gondolt, amit fel lehetne 
ajánlani házak építésére. Úgy véli, ha nem lépnek ez ügyben nem fogják megtudni, hogy mire  
számíthatnak.

Szegedi  Bernadett  körjegyző:  Jó  lenne  lobbizni  annak  érdekében,  hogy  írjanak  ki  ilyen 
otthonteremtő pályázatokat, direkt a károsultak érdekében.

Mándó Tibor polgármester: Ismerteti még a kút ügyet. Van egy érdeklődő, egy német, akinek a 
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tervei szépek, jók. Vig Zsolttal voltak Szárszón beszélni, egyeztetni, és van egy másik érdeklődő 
is.

Vig Zsolt képviselő: Elmondja, hogy a szárszói időt kért, ha megszerzi a megfelelő összeget, 
akkor fog jelentkezni és lehet miről tárgyalni.

Mándó  Tibor  polgármester: A  másik  érdeklődő  egy  angol-spanyol  befektető,  ahol  az 
egyeztetések olyan stádiumba értek, hogy le kéne tisztázni a helyzetet. Erre van egy jelentkező, 
aki azt mondta, hogy ez pénzbe kerülne. Ő egy pesti illető, aki kinetikus energiával foglalkozik, 
és vállalta, hogy az ügyletet lebonyolítja. Az angolok itt voltak Sopronban, ő fel ment tárgyalni 
velük,  az  úri  ember  is  lejött  Sopronba  és  arról  állapodtak  meg,  hogy  közösen  egy  céget 
alapítanak.  Ezután  kellene,  hogy  valaki  lebonyolítsa  az  ügyvédi  munkát,  a  fordításokat,  a 
levelezéseket. Ennek a költsége lett volna 600 000 forint + Áfa. A felét kérte előre, a másikat, ha 
elvégzi a feladatot. A rizikó ebben az, hogy ha kiderül, hogy az angoloknak még sincs pénze, 
úszik az előleg. Erre volt Vig Zsoltnak egy ötlete, amit jónak tart, hogy kössön az Önkormányzat 
egy  megbízási  szerződést  az  úrral,  és  ha  az  angolok  mégis  visszalépnének,  őnekik  kellene 
kifizetni az összeget.

Márfi Szilárd képviselő: Felveti, hogy az úri ember miért nem az angoloktól kér pénzt, hogy az 
Önkormányzatot rábeszélje?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy őneki az a véleménye, hogy sok volt a szélhámos 
jelentkező a kúttal kapcsolatban és mindenkinek csak a föld kellett volna. 

Gergely Norbert képviselő: Ő sem érti miért nem az angolokkal tárgyal az úriember. Ők a kutat 
tudják ajánlani.

Hermán Sándor képviselő: Helyesel, és elmondja, hogy ő ugyan ezt ajánlotta az előbbi ülésen. 
Nagyon sok a komolytalan érdeklődő.

Mándó Tibor polgármester: Megkérdezi képviselő társait, hogy mit javasolnak, mi legyen az 
álláspontjuk? Mert ők várnak valamilyen választ.

Márfi Szilárd képviselő: Még egyszer az a javaslata, hogy igenis az angolokhoz forduljon az 
úriember, és tőlük kérjen pénzt.

Gergely Norbert képviselő: Az ő javaslata is az, hogy az angolok fizessenek.

Vig Zsolt képviselő: Szerinte lehetne hivatkozni az Önkormányzat rossz anyagi helyzetére. Az ő 
javaslata, hogy most ne fizessenek, ez a kiadás nem hiányzik az Önkormányzatnak. Még ha lesz 
tulajdoni részük az egészben,  nem jelenti  azt,  hogy nem veszthetnek el  mindent.  Egyszerűen 
tőkét emelnek, csődöt jelentenek és viszik a földet,  és az Önkormányzat  semmit  nem kap. A 
másik javaslata pedig az, hogy adják bérbe a földet 50 évre, fizessék a bérleti díjat, iparűzési 
adót, és bármi történik a föld akkor is az Önkormányzaté marad.

Mándó Tibor polgármester: Szerinte nehéz lesz ezt az ügyletet jól összehozni, főleg ha még 
külföldi  is  van  az  ügyletben.  Ezekre  az  ügyekre  a  nemzetközi  jog  vonatkozik  és  erre  nincs 
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felkészülve se a jegyző, se a polgármester, se a képviselő-testület.

Vig  Zsolt  képviselő: Megkérdezi  a  polgármester  úrtól,  hogy  szerinte  a  két  jelentkezőt 
összehasonlítva, ki a reálisabb befektető?

Mándó Tibor polgármester: Ő úgy gondolja,  hogy Osváth  úr  a  pénz világában otthonosan 
mozog. És azt is tisztán látja, hogy ők ezt az ügyletet egyedül lebonyolítani nem tudják, kell egy 
segítő  melléjük.  Kapott  egy  levelet  is  tőlük,  ahol  le  van  írva,  hogy  10%-ot  rakjanak  le 
bankgaranciába. Azt is látja, hogy szóban nem lehet ezt elintézni, csak írásban, aminek költsége 
van. Ugyan akkor a szárszói is élethű volt. Ne értse félre a testület, ő nem akar rábeszélni senkit.  
De azt is tudni kell, hogy Magyarországon van 3000 kút, és ezt az angolok is tudják, nem fognak 
ők kapaszkodni a miháldi kútért.

Vig Zsolt képviselő: Nagyon kidobott pénznek gondolja ezt az ügyletet.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy ő már  ebben a helyzetben volt  egypárszor,  és 
nagyon meg kellett gondolnia, hogy mit lép, mit fogad el. Mindent meg kell gondolni százszor is, 
hogy azért a lehetőségeket sem szabad elszalasztani. Ha az angol azt mondja, hogy tárgyalni akar 
az Önkormányzattal, akkor felteszi azt a kérdést, hogy hogyan oldja meg a képviselet?

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte ügyvéd segítségével.

Mándó Tibor polgármester: Azt is fizetni kell. A legnagyobb problémának azt látja, hogy nincs 
pénzük a változtatásra, de változtatni kell. A magyar befektetőkről viszont nincs jó véleménye. 
Ha akarnak valamit, a pénzt akkor is ki kell fizetni, mert az Önkormányzat képviseletét el kell 
látni valakinek.

Vig  Zsolt  képviselő: Ő azt  tartja  kockázatosnak,  hogy ebből  a  projektből  lesz-e  valami,  ha 
kifizetik a pénzt.

Hermán  Sándor  képviselő: Szerinte  minden  kockázatos.  Még  szeretné  tudni,  hogy  milyen 
információt kapott a megvalósulási százalékra?

Mándó Tibor  polgármester: A levélben megküldött információ szerint, Osváth úr azt vállalja, 
hogy két hónap alatt az előszerződés megkötéséig elviszi az ügyet. De arról ő már nem tehet, ha 
utána kiderül, hogy az angolnak nincs pénze. Ő ennyit vállal.

Vig Zsolt képviselő: Tudni akarja, hogy erről mikor kell dönteni?

Márfi Szilárd képviselő: Hogy vállalta? Sikerdíjasként?

Szegedi Bernadett körjegyző: Először így szerettük volna, de nem  volt hajlandó.

Mándó Tibor polgármester: Konkrétan nem tudja, hogy mennyi  neki a költsége,  de ahhoz, 
hogy az angollal lerakassa a pénzt, dolgozni kell érte. Ez biztos.

Hermán Sándor képviselő: Az ő javaslata az lenne, hogy mondják meg Osváth úrnak, hogy 
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nem kapja meg a 600 000 forint + Áfá-t, hanem ha sikerül, kap 1,2 milliót.

Gergely Norbert képviselő: Tudni szeretné, hogy Osváth úr hogy került a képbe?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ők ebben az ügyben már nagyon sok helyen járt, 
intézkedett és mindenhol ismeretségre tett szert. Egy ilyen alkalommal tett szert egy volt NDK-s 
kémelhárító hölgy ismeretségére, aki bejáratos a minisztériumokba, és nagykövetségekre. Ez a 
hölgy  hívta  fel  a  figyelmét  Osváth  úrra,  ő  hozta  össze  őket  vele.  Kinetikus  energiával 
foglalkoznak,  több  Önkormányzattal  van  szerződésük,  ahol  kút  van.  Próbálják  megcsinálni 
erőműi változatban. Magyarul egy  üzletszerzőn, felhajtón keresztül.

Gergely Norbert képviselő: Tudni szeretné, hogy az angol befektetőt ő hozta?

Mándó  Tibor  polgármester: Az  angolokat  nem  ő  hozta,  hanem  egy  másik  üzletszerző 
Sopronból,  bizonyos  Magyar  András  nevű  úri  ember.  Ő  ugyanúgy  külföldiekkel  üzletel 
állandóan. Ő hozta az angol George Németh nevű úriembert, aki soproni volt. Az Osváth úrról 
még  tudni  kell,  hogy  ő  a  Vega  Grupp  Pénzügyi  Befektető  Társaságnak  a  magyarországi 
megbízottja. Ha az angol kilépne, azért Osváth úr mögött azért van még pénz, befektető. Ezért 
tartja életszerűbbnek.

Vig Zsolt képviselő: A véleménye az, ha az Önkormányzatnak lenne plusz tartaléka, akkor azt 
mondja, vágjanak bele, de már mínuszban vannak, és lesznek is, így nem tartja jó ötletnek, hogy 
bele vágjanak.

Mándó Tibor  polgármester: Ő  megérti  a  képviselő-testület  aggályait,  de  azt  sem tartja  jó 
dolognak ha egyhelyben topognak.

Szegedi Bernadett körjegyző: Vig Zsolt jól mondta, hogy az Önkormányzat kötelező feladatait 
nem veszélyeztetheti az önként vállalt feladat.

Hermán  Sándor  képviselő: Azt  akarja  tudni,  hogy  a  polgármester  véleménye  szerint 
bevállalhatja-e az Önkormányzat ezt a rizikót?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy rizikó  nélkül  nincs  üzlet.  Ez az a fajta  ügylet 
amikor nem tudják, hogy mit döntsenek. Annyit tud tenni, hogy másnap felhívja Osváth Pétert, 
hogy  az  angoltól  kérjen  egy  olyan  e-mailt,  hogy  amennyiben  ő  nem  bizonyul  megbízható 
pénzügyi partnernek, az Önkormányzat költségeit kifizeti.

Gergely  Norbert  képviselő: És  ezt  hogy  lehet  behajtani,  mert  egy  e-mail  az  semmi.  A 
nemzetközi jog bonyolult.

Vig Zsolt képviselő: Tudni akarja, hogy a teljes terület érdekli?

Mándó  Tibor  polgármester: Ezt  nem  tudják  eldönteni,  míg  nincsenek  tárgyalások.  Amíg 
Osváth úr és az Önkormányzat között nincsen kapcsolat, addig mondhat, amit akar. A szó az csak 
szó.
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Gergely  Norbert  képviselő: Azt  szeretné  tudni,  hogy  a  tulajdonrészeknél  csak  az 
Önkormányzatot terheli a 20%, a 600 000 forint + Áfa?

Vig Zsolt képviselő: Elmondja, hogy a végeredményre vonatkozik, hogy az Önkormányzatnak 
ennyi részesedése lenne. Ő erre mondta, hogy egy esetleges tőkeemelésnél nem tudnának mit 
emelni.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy véleménye szerint még ráérnek vitázni ezen, mert 
még nagyon az elején járnak.

Márfi Szilárd képviselő: Viszont elmondja, hogy ha csődbe viszik a céget, sokkal nagyobbat 
bukhat rajta az Önkormányzat.

Vig Zsolt képviselő:  Elmondja, hogy szerinte az lenne a legtisztább, ha eladnák a területet jó 
pénzért, és utána csak bevétel lenne belőle.

Márfi  Szilárd  képviselő: Igen  csak  a  területet  eddig  is  úgy  szerették  volna  eladni,  hogy 
hasznosítva legyen. Hiába kötöttek szerződést a vége mindig az lett, hogy nem csináltak semmit.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ebben már nagyon sok munka van, meg lesz is, és 
már pénzt is tettünk bele.

Hermán Sándor képviselő: Kérdezné, hogy amit legutóbb felvettek hitelt, melyik területen van 
a jelzálog?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy a kisebbik terület. Van 47 ha, 30 ha és 17 ha. Az 
utóbbi lett  vele megterhelve. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése még ezzel kapcsolatban? Nincs? 

Mándó  Tibor  polgármester:  Befejezi  azzal,  hogy  az  ismertetett  célok,  elképzelések 
megvalósításában számít a képviselő-testület, és a lakosság együttműködésére.

A képviselő-testület  határozathozatal nélkül a polgármesteri  programot és egyben beszámolót  
egyhangúlag tudomásul vette.

4. Ügyrendi Bizottság ( Szavazatszámláló Bizottság) tagjainak megválasztása

Szegedi Bernadett körjegyző:  Elmondja, hogy a község hatályos SZMSZ-rendelete szerint 
az elmúlt  időszakban ügyrendi  bizottság működött,  hogy javaslatot  tegyen többek között a 
polgármester  tiszteletdíjának  összegére,  részt  vegyen  az  alpolgármester  megválasztásának 
lebonyolításában, a vagyonnyilatkozatok ellenőrzésében.
Mivel a képviselő-testület összetétele változott, ezért a bizottság tagjait is át kell tekintenie.
Gergely Norbert, Márfi Szilárd és Vig Zsolt képviselőket javasolja bizottság tagjainak. Közülük, 
mivel  az  elmúlt  időszakban  Márfi  Szilárd  tagja  volt  korábban  is  a  bizottságnak,   javasolja 
elnöknek megválasztani.
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Márfi  Szilárd képviselő:  Bejelenti  személyes  érintettségét,  és  kijelenti,  hogy az őt  érintő 
döntéshozatalban nem kíván részt venni. Megválasztását nyilvános ülésen kéri tárgyalni. 

Gergely  Norbert  képviselő: Bejelenti  személyes  érintettségét,  és  kijelenti,  hogy az őt  érintő 
döntéshozatalban nem kíván részt venni.  Megválasztását nyilvános ülésen kéri tárgyalni.

Vig  Zsolt  képviselő:  Bejelenti  személyes  érintettségét,  és  kijelenti,  hogy  az  őt  érintő 
döntéshozatalban nem kíván részt venni. 
Megválasztását nyilvános ülésen kívánja tárgyalni. 

A képviselő-testület  4  igen szavazattal,  egyhangúlag  1  tartózkodás  mellett   a  következő 
határozatot hozta: 

32/2010.(X.12.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  Ügyrendi  Bizottság  elnökének  a  helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. Törvény (továbbiakban Ötv.)  22. §. (1) bekezdése és 
24. §-a alapján Márfi Szilárd  képviselőt választja meg.

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: polgármester

A  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  egyhangúlag  2  tartózkodás  mellett  a  következő 
határozatot hozta:

33/2010.(X.12.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Ügyrendi Bizottság további két tagjának az 
Ötv. 22. és 24. § .-a, és az önkormányzat  hatályos SZMSZ -e alapján Gergely Norbert és Vig 
Zsolt képviselőket választja.

Határidő: értelemszerűen
Felelős: polgármester

5./A polgármester tiszteletdíjának,
átalányának(költségtérítésének) megállapítása

Szegedi  Bernadett  körjegyző:   Mielőtt  rátérnének  a  polgármester  úr  tiszteletdíjának 
megállapítására,  azt  részletező  kérdésekre,  szeretné  tájékoztatni  a  képviselő-testületet,  hogy a 
polgármester úrat a választópolgárok -a hatékonyabb feladatellátás érdekében, a nyilvántartásba 
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vétel  során tett  nyilatkozata  alapján,  -  főállásúnak választották meg,  de polgármester  úr ezen 
feladatát  mégis  az  előző  ciklusnak  megfelelően  társadalmi  megbízatásban  kívánja  ellátni 
visszamenőleg 2010.október 04. hatállyal a továbbiakban is. Ebben több minden szerepet játszott, 
de többek között az is, hogy polgármester úr jelenleg vállalkozó, és a főállású polgármester egyéb 
munkavégzésre irányuló jogviszonyt  , kivéve a tudományos,  irodalmi,  egyéb művészi alkotás, 
nem  végezhet,  illetve  azt  képviselő-testületi  hozzájáruláshoz  kötheti.  Ismerteti  a  jogszabályi 
feltételeket.
A  főállású  polgármester  esetében  a  megválasztással  létrejön  a  polgármester  foglalkoztatási 
jogviszonya.  A  főállású  polgármester  munkáltatója  a  képviselő-testület,  amely  gyakorolja  a 
polgármester tekintetében a munkáltatót megillető jogköröket. Az Ötv. 37.§(2) bekezdése szerint 
a polgármesteri tisztség betöltésének módját a képviselő-testület a megbízatás időtartamán belül 
egy esetben a polgármester egyetértésével változtathatja meg a 3000 alatti településeken Közös 
megegyezéssel  a megegyezés  szerinti  napon a főállásúnak megválasztott  polgármester  sajátos 
jellegű közszolgálati  jogviszonya megszűnik,  ez azonban nem jelenti  a polgármesteri  tisztség 
megszűnését, hanem csak a főállású közszolgálati jogviszonyét.

Elmondja,  hogy  a  társadalmi  megbízatású  polgármester  tiszteletdíját  a  polgármesteri  tisztség 
ellátásának egyes kérdéseiről és a képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény 4.§ -a 
szerint  a   képviselő-testület  összegszerűen  állapítja  meg  az  alakuló,  illetve  a  polgármester 
megválasztását  követő  ülésén  a  3.  §  (2)  bekezdésében  megállapított  illetményalap  és  a 
meghatározott 2.5 és 4.5 szorzószám szorzataként.  A törvény azt is  kimondja, hogy az összeg 
nem  lehet  kevesebb,  mint  a  megválasztás  előtti  polgármesteri  tiszteletdíj.  A  polgármester 
tiszteletdíját az előző ciklusban a legalacsonyabb szorzó alkalmazásával állapították meg, így a 
polgármester úrnak bruttó 96.625,- forint volt a tiszteletdíja, általánya pedig ennek a 30%-a.
Megkérdezi  Márfi  Szilárd  urat,  az  ügyrendi  Bizottság  elnökét,   hogy  elfogadja,  vagy  más 
javaslata van?

Márfi Szilárd képviselő, Ügyr. Biz. Elnöke:  Ha nem lehet kevesebb, akkor javasolja a jelenlegi 
összeget megszavazni.

Mándó Tibor polgármester  :   Elmondja, hogy ő ezért a pénzért sokat dolgozik, de mivel válság 
van  mindenhol,  megszorítások,  ő  úgy  gondolja,  hogy  elfogadja  a  legalacsonyabb  tiszteletdíj 
megállapítását.

Mándó Tibor polgármester: : Bejelenti személyes érintettségét, és az őt érintő döntéshozatalból 
kizárja magát. Visszaadja az ülés vezetését a korelnöknek.

Hermán  Sándor  képviselő,  korelnök  :Kéri  a  képviselő-testületet,  hogy  kézfelemeléssel 
szavazzanak.

Szegedi Bernadett körjegyző:  Mivel közérdekű adat, nyilvánosan kell  tárgyalni,  és egyszerű 
szótöbbséggel kell megállapítani.

A képviselő-testület  4  igen szavazattal,  egyhangúlag,  1 tartózkodás mellett   a következő 
határozatot hozta:
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34/2010.(X.12.) számú képviselő-testületi határozat

1./Miháld Község Önkormányzat Képviselőtestülete - Mándó Tibor polgármester egyetértésével - 
a  polgármesteri  tisztség  betöltésének  módját  főállásról  társadalmi  megbízatásban  betöltöttre 
változtatja közös megegyezéssel visszamenőleg 2010. október 04. kezdő hatállyal.

2./Miháld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármesteri tisztség ellátásának egyes 
kérdéseiről  és  a  képviselők  tiszteletdíjáról  szóló 1994.  évi  LXIV. törvény 4.  §  és  18.  §-  ára 
figyelemmel,  az  Ötv.  33.§-  ában  biztosított  jogkörében  eljárva,  Mándó  Tibor  társadalmi 
megbízatású  polgármester tiszteletdíját 2010. október 04-i hatállyal havi bruttó  96.625,- Ft, azaz 
kilencvenhatezer-hatszázhuszonöt forintban állapítja meg,  és az irányadó jogszabályok keretei 
között költségtérítésben részesíti.

6./  Az  alpolgármester  megválasztása  titkos  szavazással,  igény  szerint  zárt 
ülésen, eskütétele

Szegedi  Bernadett  körjegyző:  A módosított  önkormányzati  törvény értelmében a képviselő-
testület  saját  tagjai  közül  a  polgármester  javaslatára,  tikos  szavazással,  a  polgármester 
helyettesítésére,  munkájának segítésére  egy vagy több alpolgármestert  választ.   A képviselő-
testület  legalább egy alpolgármestert  saját  tagjai  közül választ  meg.  E törvényi  felhatalmazás 
alapján,  az  Ötv.  34.§  (1)  bekezdése  alapján  az  alakuló  ülésen  egy alpolgármester  választása 
kötelező. Felkéri a polgármestert, hogy tegyen javaslatot az alpolgármester személyére.

Mándó Tibor polgármester:   Hermán Sándort  javasolja  alpolgármesternek,  mivel  az előző 
ciklusban is ő volt, és ő kapta a legtöbb szavazatot.

Szegedi Bernadett körjegyző: Tekintettel  az Ötv. 12. § /4/ bekezdés a pontjára, mely szerint a 
képviselő-testület  zárt  ülést  tart  választás,  kinevezés  tárgyalásakor,  ha az  érintett  a  nyilvános 
tárgyalásba nem egyezik bele,  megkérdezi a  javasolt személyt, hogy belegyezik-e  választása 
nyilvános tárgyalásába.

- Hermán Sándor  képviselő hozzájárul az előterjesztés nyilvános tárgyalásához, bejelenti, hogy 
az őt érintő döntéshozatalból kizárja magát, abban nem kíván részt venni. 

Szegedi Bernadett körjegyző: A titkos szavazás lebonyolítására felkéri az Ügyrendi Bizottságot, 
és  ismerteti  a  szavazás  módját  és  menetét.  Elmondja,  hogy  az  alpolgármester  választáshoz 
minősített többségre van szükség. Érvényes a szavazat: a szavazólapon a név mellett elhelyezett 
igen vagy nem rubrikába X vagy + kell behúzni.

Megkéri az Ügyrendi Bizottságot  a titkos szavazás lebonyolítására.  A szavazás idejére technikai 
szünetet rendel el. 

T i t k o s    s z a v a z á s

14



Szünet

Márfi Szilárd Ügyrendi Biz. elnök: Ismerteti a szavazás eredményét.

Az  alpolgármester  választás  érvényes  és  eredményes  volt,  Hermán  Sándor   alpolgármester 
jelöltre leadott szavazatok :

Szavazatát leadó képviselők száma 4 fő
Érvényes szavazat 4 igen, 0 nem

Bejelenti, hogy a képviselő-testület Hermán Sándort alpolgármesternek megválasztotta.

( Az alpolgármester választásról készült jegyzőkönyv az alakuló ülés jegyzőkönyvének mellékletét  
képezi.)

A  képviselő-testület  4  igen  szavazattal,  egyhangúlag  1  tartózkodás  mellett  a  következő 
határozatot hozta:

35/2010.(X.12.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld   Község Önkormányzat  Képviselő-testülete   titkos  szavazással,  minősített  többséggel 
saját tagjai közül Hermán Sándort választotta alpolgármesternek. 

/A szavazás végeredményét tartalmazó jegyzőkönyv jelen jegyzőkönyv mellékleteként csatolva./

Szegedi Bernadett körjegyző:  Felkéri a z alpolgármestert, hogy e minőségében is tegye le az 
esküt a képviselő-testület előtt, és jó munkát kíván neki.

Hermán Sándor  alpolgármester a polgármesteri  tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az  
önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról  szóló törvény melléklete szerinti esküt letette.

Ezt követően az alpolgármester az esküokmányt aláírta. 

7./ Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása

Szegedi Bernadett körjegyző: A képviselő-testület a társadalmi megbízatású alpolgármesternek 
-  a 2000-nél kevesebb lakosú településen tiszteletdíjat állapíthat meg, úgy, hogy az ne érje el a 
társadalmi megbízatású polgármester tiszteletdíját.

Hermán Sándor  alpolgármester : Köszöni szépen a tájékoztatást,  de a tisztsége ellátásának 
időtartamára  nyilatkozik arról, hogy nem kér sem tiszteletedíjat, sem költségátalányt.
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A képviselő-testület az alpolgármester nyilatkozatát egyhangúlag tudomásul vette.

Szegedi Bernadett körjegyző:  Tájékoztatja a testületet, hogy a   polgármester és az esküt tett 
képviselők  az  egyes  közhatalmi  feladatokat  ellátó,  valamint  közvagyonnal  gazdálkodó 
tisztségeket  betöltő  személyek  összeférhetetlenségéről  és  vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettségéről  szóló  2001.  évi  CII.  Törvénynek  megfelelően  a  megbízólevelük  átvételétől 
számított 30 napon belül, majd azt követően minden év január 1.-jétől számított 30 napon belül 
az  Önkormányzati  képviselők  jogállásáról  szóló  törvény  melléklete  szerinti 
vagyonnyilatkozatot  kötelesek  tenni.  A  Szervezeti  és  Működési  Szabályzat  értelmében  a 
vagyonnyilatkozatok kezelése és ellenőrzése az Ügyrendi Bizottság  feladata. Ez a nyomtatvány 
kiosztásra fog kerülni.

Továbbá előadja, hogy az önkormányzat meghatározza gazdasági programját, Az Ötv. 2005. évi 
XCII tv-el módosított és kiegészített 91.§(7) bekezdése szerint a gazdasági programot az alakuló 
ülést követő 6 hónapon belül kell elfogadni, illetve felülvizsgálni. Célszerű, ha már az alakuló 
ülésen meghatározzák az ezzel kapcsolatos feladatokat.

Szintén kimondja az Ötv. Azt, hogy hogy a képviselő-testületek az alakuló ülésüket követő fél 
éven belül felülvizsgálják,  megalkotják szervezeti  és működési szabályzatukat.  Indokolt,  hogy 
erre a feladat megkezdésére a testület már az alakuló ülésen megbízást adjon.

A képviselő-testület egyhangúlag, határozathozatal nélkül

 felkéri a polgármestert, 

illetőleg a  körjegyzőt, valamint az  Ügyrendi Bizottságot,hogy az önkormányzat gazdasági 
programjának kidolgozására a polgármester,
 a  Szervezeti  és  Működési  Szabályzat  felülvizsgálatára  vonatkozóan  pedig  a  körjegyző  az 
Ügyrendi Bizottsággal kezdje meg a munkáját, hogy azokat legkésőbb 2011. április 12.-éig meg 
tudja tárgyalni és azokat határidőre el is  tudja fogadni a képviselő-testület.

8./Egyebek

Mándó Tibor polgármester: El akarja mondani a képviselő-testületnek, hogy Miatta Lászlóné 
felmondta a szippantó traktornak helyt adó bérleti szerződést. Megkérdezi, milyen módon legyen 
megválasztva a traktornak az új helye? A bérleti díj  28 000 forint/év.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte magánháznál érdemes elhelyezni a biztonság érdekében.

Gergely  Norbert  képviselő: Szerinte,  ha  az  Önkormányzatnál  lenne  elhelyezve,  akkor  csak 
annyit kellene tenni, hogy riasztót kell felszerelni, ami nem olyan nagy összeg.

Mándó Tibor polgármester: Ismerteti, hogy szeptember 30-ával lejárt a szerződés, és már el 
kellett volna hozni, úgy hogy sürgető a megoldás, lépni kell.
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Van még egy megoldandó feladat, a temetői vízlefolyás. Felhatalmazást kér a testülettől, három 
helyrajzi szám kiméretéséhez földmérőkkel, majd vízelvezetők ásásához.
Ismerteti  még az új testülettel  az ezelőtti  testülettel  elfogadott  ingyen bérbeadásokat.  Tánczos 
László gradicskai területre kért engedélyt, és Zsován Lajos a régi szeméttelepnél kért engedélyt.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja  ehhez  kapcsolódóan,  hogy  a  régi  szemétteleppel 
kapcsolatban megállapodási tervezetet hoztak, amiben három évig kötelezettséget vállalnak, - ez 
pályázati  kötelezettség-  arra,  hogy   az  Önkormányzat  évente  kétszer  lekaszálja  a  területet 
helyettük, és ezért ők 88 000 forint +Áfa összeget fizetnek azt önkormányzatnak.

Vig  Zsolt  képviselő: Megjegyzést  tesz  egy problémára,  amire  szerinte  az  Önkormányzatnak 
figyelnie kellene. Bognár Zoltán által feltöltött területről van szó, ahol nem oldotta meg a víz 
elvezetését.

Mándó Tibor polgármester: Ismerteti még, hogy hol ástak, javítottak vízelvezetőket. 

A választással kapcsolatban szeretné még megemlíteni, hogy úgy vette észre, hogy az indulatok 
nem csillapodnak.  Arra kéri  a testületet,  hogy vizsgálják meg az ellene felhozott  vádakat,  az 
eddigi  munkáját,  mert  magát  és  a  családját  nem akarja  kitenni  tovább az  indulatoknak.  Úgy 
döntött befejezi egy hónapon belül. Úgy vette észre, hogy ellenszenvet vált ki egyes emberekből 
az ő munkássága, amit úgy gondol becsülettel elvégzett, hogy nem akarja tovább csinálni. Ő már, 
ha tehette volna, fel sem esküszik.

Márfi  Szilárd  képviselő: Elmondja,  hogy  szerinte  ha  a  polgármester  lemond,  az  ezeket  az 
embereket nem fogja jobb belátásra bírni. Ez nem így működik, hogy két ember nagyon hangos 
és akkor le kell mondani.

Mándó Tibor polgármester: Úgy látja, hogy erről az oldalról a faluban nincs rend, az indulatok 
nem fékeződnek. A képviselő-testülettel tud együtt dolgozni, úgy veszi észre, de neki elég volt a 
támadásokból.  Múlt  héten  leöntötték  az  autóját.  Nem  akarja,  hogy  ő  legyen  a  nyugalom 
akadályozója. Lesz idő polgármestert választani. Nagyon jól tudják, hogy ő nem akarta vállalni a 
jelöltséget, de sokan próbálták rábeszélni. Nem akart a falunak rosszat azzal, hogy olyan emberre 
bízza a falu vezetését,  aki még a számítógépet sem tudja kezelni. De be akarja fejezni, és ez a 
képviselő-testületen múlik, hogy milyen hamar.

Geregely Norbert képviselő: Azt akarja tudni,  hogy a polgármester  úgy gondolja, hogy egy 
hónapon belül abba akarja hagyni?

Mándó Tibor polgármester: Amint  azok a  vádak,  amik  fel  lettek  hozva  ellene,  ki  lesznek 
vizsgálva, ezt ő is kérte maga ellen, vége. Mint például, azok a vádak, hogy a szolgálati lakás 
eladásából  származó  3  millió  forintot  elsikkasztotta,  a  föld  bérbeadással  kapcsolatos  vádak, 
amikről hallottak, mert ezek hangzottak el a faluban. Az ő becsületét sértik. Először bizonyítani 
kellene. A családjának és neki nyugalomra van szüksége.

Márfi Szilárd képviselő: Úgy gondolja a polgármester, hogy így lesz?

Mándó Tibor polgármester: Elérték a céljukat az illetők.
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Márfi Szilárd képviselő: Ez nem cél, azt mondta a polgármester, hogy ez két ember célja. A falu 
másképp döntött. Akkor nem érti miről beszélnek.

Mándó Tibor polgármester: Ő személy szerint sajnálja Miháldot, a miháldi embereket.

Gergely Norbert képviselő: Ő még mindig nem tudja miről van szó, konkrétumokra kíváncsi.

Mándó Tibor polgármester: Ha a képviselő társai nem tudják, miről beszél, akkor egy hónap 
múlva  egyszerűen  fel  fog  állni  a  polgármesteri  székből.  Mert  úgy  gondolja,  hogy  Gergely 
Norbertnek tudni kell, hogy mik a vádak ellene.

Gergely Norbert képviselő: Ő a falugyűlésen volt valami, amit a polgármester mondott. Ennyit 
tud.

Márfi Szilárd képviselő: Úgy gondolja, a  szóbeszédre nem kellene adni. Ő csak annyit tud, és 
nem a Papp Jánostól és nem a Papp Jenőtől hallotta, hogy a Németh Csabának áron alul adták 
bérbe a területet. És ezzel kapcsolatban az ő neve is felmerült, de ő ezzel nem foglalkozik. 

Mándó  Tibor  polgármester: A  bérleti  szerződés  2005.  december  29-én  kötötték,  és  2011. 
december 31-én fog lejárni. 400 000 forint. Ki volt függesztve, az Ivanovics Zsolt azt mondta, 
hogy Németh Csabára nem licitál. Van lehetősége a testületnek az egyoldalú módosításra, ha azt 
Németh Csaba is elfogadja.

Márfi Szilárd képviselő: Azt kérdezi, hogy amit mondogatnak a faluba, hogy újabb 5 évre kötött 
szerződést a polgármesterrel, ez nem igaz?

Mándó Tibor polgármester: Ez nem igaz.

Márfi Szilárd képviselő: Rendben. Akkor menjenek tovább. Amit tud most mindent megkérdez. 
A Kisebbségi Önkormányzatnak év végéig kifizette-e a pénzt?

Mándó Tibor polgármester: Cáfolja. Vissza kellett utalni.

Márfi Szilárd képviselő: Ő tudja,  hogy ezek nem valós dolgok, de meg kell  kérdeznie.  Azt 
akarta a polgármester, hogy vizsgálják ki, ők kivizsgálják.

Mándó Tibor polgármester: Ezek mind állami pénzek, ezekkel nem lehet úgy bánni, mint a 
sajátunkkal. 

Márfi Szilárd képviselő: Őneki mikor magyarázták nem akarta elhinni, hogy kifizette.

Szegedi Bernadett körjegyző: Az igaz, hogy a  Kisebbségi Önkormányzat elnöke akarta, hogy 
fizessék  ki  neki,  csinálta  a  szokásos  cirkuszt  a  hivatalban,  de  jogszabályra  hivatkozással  a 
kérésének nem tettünk eleget.

Mándó Tibor polgármester: Ez állami normatíva, ha maradvány van,  vissza kell utalni. Ha 
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kifizetik, az Önkormányzatnak kellett volna visszafizetnie.

Márfi Szilárd képviselő: Magyarul ez nem történt meg.

Mándó Tibor polgármester: Nem.  Nem akar Miháldért dolgozni, de még miháldi állampolgár 
sem akar lenni.

Gergely Norbert képviselő: Arra kéri a polgármestert, mondja meg, hogy mivel vádolják!

Vig Zsolt  képviselő: Nem érti  a polgármester  kitörését,  mivel  ő semmiről  nem tud.  Az más 
kérdés, hogy sok mindennel nem ért egyet.

Mándó Tibor polgármester: Megnyugtatja  képviselő  társát,  hogy nem őrá gondolt,  csak az 
újság címlapján együtt  szerepeltek a választási ellenfeleivel, ezért gondolta úgy, hogy tudniuk 
kellett a dolgokról.

Vig Zsolt képviselő: Szerinte az újság, a jelentésben az van, de ahhoz  semmi köze.

Gergely Norbert képviselő: Ő is úgy érzi.

Márfi  Szilárd képviselő: Ő szerinte  nagyon  azonosítják  azzal  ezt  az  egészet,  ahogy jönnek 
vissza a hangok.

Mándó Tibor polgármester: Elismeri, hogy az elmúlt 8 évben biztos hoztak rossz döntést, de 
olyan döntést nem volt,  amit egyedül hozott meg, a testület nélkül. Illetve az átmeneti segélyre 
joga volt, hogy adjon, a szociális rendeletben úgy szerepelt. Ezt most már ő nem kívánja, ezután a 
testület fogja gyakorolni ezt a jogot. Mert úgy gondolja egyre több lesz ilyen fajta kérelem. A 
szociális rendeletet úgy kell módosítni, hogy mindenben a testület járjon el.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy amit  a  törvény enged,  mert  sajnos  majdnem 
minden az elmúlt években a jegyző hatáskörébe ment át, amiben nincs mérlegelés, hanem ha a 
törvényi feltételek fenn állnak, azt a támogatást meg kell adni.

Márfi Szilárd képviselő: Elmondja, hogy ő ezt nem tudja elfogadni, hogy szerinte a hülyeség 
előtt  meghajol  a  polgármester.  A  polgármesternek  nem csak  két  ember  felé  van  elszámolni 
valója, hanem a falu többi lakos a felé is.
.
Mándó Tibor polgármester: Még egyszer megerősíti,  hogy ő ebből az egész önkormányzati 
életből ki szeretne vonulni, és le fog mondani tisztségéről az év végével. A mai nappal pedig 
lemond a Tűzoltóság elnöki tisztségéről is.

Átadja a lemondását a Tűzoltóság Elnöki posztjáról.

Márfi  Szilárd  képviselő:  Elmondja,  hogy  Mándó  Tibornak  a  feladata,  hogy  összehívja  a 
közgyűlést, és előttük is elismételni, amit nekik mondott.
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Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy nem kell, mert aki utána jön,  az hívja össze a 
közgyűlést.

Márfi Szilárd képviselő: Elmondja, hogy ők nem tudják,  ki következik utána, ezt csak ő tudja. 
Az alapszabályzatban viszont bent van, hogy csak a közgyűlés előtt mondhat le. Nem tartja egy 
szerencsés dolognak, hogy felveszi  azoknak az embereknek a stílusát.  Nem érzi úgy,  hogy a 
Tűzoltó Egyesület bármiben is akadályozta volna teendőinek ellátásában. Ő nem akarja kioktatni 
Mándó Tibort, csak arra kéri, hogy jól gondolja át.

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  ő  ki  akar  hátrálni  az  egészből.  Felhívták  a 
Közigazgatási Hivatalt, hogy ilyenkor mi a teendő, és ha egy mód lett volna rá fel sem esküszik. 
A kampány szerinte korrekt volt, nem is ez a baj, hanem a választás utáni hangulat, a kiabálások, 
fenyegetések.  Neki  leöntötték  múlt  héten  az  autóját.  Erre  nincs  szüksége,  se  neki,  se  a 
családjának.

Még  valamit  szeretne  a  testülettel  megbeszélni,  hogy  Müllerné  Kócza  Juditot  szeretnék 
alkalmazni ügykezelő munkakörben, közcélú foglalkoztatottként a Körjegyzőségen, a hivatalban 
két létszám hiányzik, az ügyintézők  nagyon leterheltek, és most őt tudjuk alkalmazni, lejárt a 
rendelkezésre állási támogatása.

Mándó  Tibor  polgármester:  Felhívja  a  figyelmet  arra,  hogy  amennyiben  a   képviselő-
testületnek nincs további kérdése, javaslata az elhangzott napirendi pontokhoz, úgy a képviselő- 
testületi ülést bezárja.

Tekintettel  arra,  hogy  több  kérdés,  javaslat,  hozzászólás  nem volt,  a  polgármester  az  ülést 
bezárta, és megköszönte a képviselő-testület részvételét, együttműködését. 

A képviselő-testület ülése 18.00 órakor kezdődött és 20.00 órakor ért véget.

K.m.f.

Mándó Tibor Szegedi Bernadett 
polgármester körjegyző
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M E G H Í V Ó

Miháld  Község Önkormányzat Képviselő-testületének alakuló  ülését

2010. október 12 –én (kedden)  18.00 órára

A Körjegyzőség  Hivatali  Tanácstermébe   ( Miháld, Fő út 2.) összehívom.

Tervezett NAPIREND:

1./ A választási bizottság tájékoztatója a választás eredményéről
Előadó: Müllerné Kócza Judit HVB elnök
2./ A  önkormányzati  képviselők,  majd  a  polgármester  eskütétele,  megbízólevelek 
átadása
Előadó: Müllerné Kócza Judit HVB elnök
3./ A polgármesteri program ismertetése.
Előadó: Mándó Tibor  polgármester
4./ Ügyrendi Bizottság (Szavazatszámláló Bizottság) tagjainak megválasztása
Előadó: Szegedi Bernadett körjegyző
5. A polgármester tiszteletdíjának,  egyéb juttatásának (költségtérítés)  megállapítása.
Előadó: Ügyrendi Bizottság elnöke
6. Alpolgármester választása titkos szavazással, szükség szerint zárt
 ülésen; eskütétele. 
Előadó: Szegedi Bernadett körjegyző, Ügyrendi Bizottság elnöke
7. Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása
Előadó: Ügyrendi Bizottság elnöke
8. Megbízás  adása  az  SZMSZ  felülvizsgálatára  (azokban  a  kérdésekben,  amelyek 
módosításáról az alakuló ülésen nem döntött a képviselő-testület).
9.Egyebek

Kérem, hogy az ülésen megjelenni szíveskedjen!

Miháld , 2010. október  08.
Tisztelettel:

Mándó Tibor  /sk./

polgármester
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JEGYZŐKÖNYV

Alpolgármester titkos szavazásáról

Készült: 2010. október 12.-én Miháld és Pat Községek Körjegyzősége hivatali  tanácstermében 
(8825 Miháld , Fő út 2.)
Jelen vannak:   Márfi Szilárd Ügyrendi Bizottság elnöke

        Gergely Norbert Ügyrendi Bizottság tagja és
          Vig Zsolt Ügyrendi Bizottság tagja.

Tanácskozási joggal megjelent : Szegedi Bernadett körjegyző

Napirendi pont: 

1. Alpolgármester titkos szavazással történő megválasztása, eredmény megállapítása
Előadó: Márfi Szilárd  elnök

Márfi Szilárd elnök: Elmondja, hogy az urnában elhelyezték az ellenőrző szelvényt, majd 
ezt  követően  lezárták  az  urnát.  A „  Hermán Sándor  „  nevével  ellátott  szavazólapokat 
kiosztották  a  képviselőknek,  akik  azt  borítékba  téve  a  kijelölt  urnába  elhelyezték. 
Urnafelbontást  követően megállapítást  nyert,  hogy az érvényes  szavazólapok hiánytalanul 
megvannak, és a szavazatszámlálást követően a következő eredményt állapítják meg :

Érvényes szavazat 4 igen, 0 nem

Bejelenti, hogy a képviselő-testület 

4 igen szavazattal, egyhangúlag, minősített többséggel Miháld településen
Hermán Sándort  alpolgármesternek megválasztotta.

Elmondja,  hogy  a   szavazás  eredményét  a  képviselő-testület  nyilvános  ülésének 
jegyzőkönyvében is szerepeltetni kell.

Tekintettel  arra, hogy a jelenlévők mást elmondani nem kívántak, az ügyrendi bizottság a 
szavazatszámlálást befejezte, jegyzőkönyvet lezárta.

Kmf.

Márfi Szilárd Szegedi Bernadett
elnök  körjegyző

22


